
مشارکت بیش از ۰۴ درصد مردم آران و بیدگل در سرشماری اینترنتی
به گــزارش روابط عمومــی فرمانــداری آران و بیدگل، 
ابوالفضل معینی نژاد« فرماندار و مدیر اجرای سرشماری 
عمومی نفوس و مسکن شهرستان آران و بیدگل با تقدیر 
از مردم شهرســتان کــه در طرح سرشــماری اینترنتی 
شرکت داشته اند، از مشارکت بیش از ۴۰ درصد مردم این 
شهرستان در این مرحله از سرشماری خبر داد. وی افزود: 
۱۲ هزار و۸۵۵ خانوار در این شهرستان در مرحله نخست 
سرشــماری نفوس و مســکن، اطلاعات خود را بصورت 
اینترنتی در سامانه مرکز آمار ثبت کرده اند که این میزان 

مشارکت، به برآورد جمعیت۴۰.۶۹ درصد و به 
برآورد خانوار ۳۷.۱۱ درصد می باشد. معینی 
نژاد اظهار داشت: ۴۲ هزار نفر از مردم این شهرستان در این 
مرحله از سرشماری شــرکت کرده اند که از این تعداد ۲۱ 
هزار و ۱۳۸ نفر مرد و ۲۰ هزار و ۸۶۲ نفر زن هستند. وی 
ادامه داد: ۲۹ مأمور سرشماری از روز ۲۸ مهرماه سرشماری 
حضوری را آغاز کرده اند و در این مرحله از سرشماری که تا 
۲۸ آبان ماه ادامه دارد ، با مراجعه به درب منازل ،نسبت به 
تکمیل فرم سرشماری برای خانوارهایی که در سرشماری 

اینترنتی شرکت نکرده اند اقدام می کنند.

نامردی ها و بی مهری ها، 
وعده های مساعدتی که 
هیچ گاه تحقق نیافت، 
پول های کلانی که برای 

ضربه زدن به تیم ما هزینه 
شد و دست های پشت 

پرده ای می خواستند مانع 
نتیجه گیری تیم 

ستارگان هما شوند.

کدامیک از تیمهای 
لیگ موفقیتهای 
تیم هما را  داشته 

اند که حالا 
قهرمانی این تیم 
شایسته را زیر 
سوال می برند؟

آران و بیدگل ۲

راهبرد
رئیس اداره راه و شهرســازی آران و بیدگل 
از تفکیــک مدیریت راهــداری از حوزه راه و 
شهرسازی شهرستان آران و بیدگل خبر داد 
و گفت: به دنبال این تفکیک،  اداره راهداری 
و حمــل و نقل جاده ای در شهرســتان آران 
و بیدگل فعالیت خود را آغــاز کرد. مهندس 
مجتبی آراســته افزود: مسئولان اداره جدید 
الاحداث راهداری و حمل و نقل جاده ای در 
حوزه نگهداری راههای شهرســتان فعالیت 

خود را همانند گذشــته ادامه می دهند.   وی 
گفت: تفکیک مدیریت راهــداری اداره راه و 
شهرسازی شهرســتان به اداره حمل و نقل، 
طی بخشــنامه وزیر محترم راه وشهرسازی 
صورت گرفته اســت. آراســته تاکیــد کرد: 
مســئولان جدید این اداره بایستی نسبت به 
تجهیز و جذب منابع مورد نیــاز اقدام کنند 
تا مشــکلات  تصادفات و ایمنی  در راههای 

شهرستان مرتفع گردد.

گفت و گو با مدیران تیم ستارگان همای بیدگل؛ سی وهشــتمین دوره ي لیگ دســته یک فوتبال 
شهرســتان آران وبیــدگل با حضــور ۱۰ تیم از 
مردادماه  ســال جاری با حضــور تیم های فجر، 
عقاب، پهلوان کویــر )انقلاب(، شــاهد، متحد، 
شهدای دهنو )سپاهان(، ســتارگان هما، هماي 
آران، نهضــت و شــاهین کویــر بیــدگل آغاز 
شــد. مســابقات لیگ با حضور به نســبت خوب 
تماشاگران و علاقمندان به فوتبال آران وبیدگل 
پیگیری شــد و در نهایت تیم فوتبال ســتارگان 
هماي بیدگل با کســب ۱۹ امتیــاز و تفاضل گل 
مثبت ۱۸ موفق به کســب عنوان قهرمانی، تیم 
همــاي آران با کســب ۱۹ امتیــاز و تفاضل گل 
مثبــت ۱۳ عنوان دومــی و تیم شــهدای دهنو 
)ســپاهان( با کســب ۱۹ امتیــاز و تفاضل گل 
مثبت ۱۰ عنوان سومی را به دســت آوردند. اما 
آنچه لیگ امســال را از دوره های قبــل متمایز 
کرد، قهرمانی تیم ســابقه دار همای بیدگل پس 
از ۵۲ سال حضور در صحنه فوتبال آران وبیدگل 
بود. تیم همــای بیدگل دومین ســال از حضور 
تازه و پرانــرژی خود را در لیگ ســپری می کند 
و موفق شده اســت در ســال های اخیر، شور و 
هیجان جدیدی در صحنه ي فوتبال آران وبیدگل 
و در میان تماشــاگران علاقمند بــه فوتبال در 
شهرستان ایجاد کند. شــور و نشاطی که یکی از 
عوامل موثر آن را باید در مدیران باشگاه ستارگان 
هما همچون حســین ذاکری و احســان قندی 
جســت وجو کرد. به همین بهانه بــا این دو مدیر 
موفق باشــگاه هما به گفت وگو نشستیم. حسین 
ذاکری، مســئول باشگاه ســتارگان هماست که 
خود از ســتارگان قدیمی فوتبــال آران وبیدگل 
اســت. دروازه بانی که ســیوهای نمایشی و مهار 
تک به تک هــای او در طول ۱۲ ســال بازی اش 
در ســال های دهه ۶۰ نام او را در تاریخ فوتبال 
آران وبیــدگل ماندگار کرد. ایــن گفت وگو را در 

ادامه می خوانیم.
*پیش از پرداختن به موضــوع قهرمانی 
تیم ستارگان هما، می خواهیم از گذشته ي 
فوتبالی خود برایمان بگویید. شــما جزو 
معدود صنعتگــران فوتبالی آران وبیدگل 
هستید و آن طور که شــنیده ایم در دوران 
فوتبالی خود برای بازی در تیم های بزرگ 

کشور نیز دعوت شده بودید.
بله. این دعوت به سال های دهه ۶۰ باز می گردد. 
در آن زمان حضور موفقی در چهارچوب دروازه ي 
تیم های هما و منتخب کاشان داشتم که موجب 
شــد مجید جلالی، مربی وقت تیم وحدت تهران 
از من برای حضــور در تیم اصلی دعــوت کند. 
اما متأســفانه به دلیل مشــکلات مالی و بیماری 
پدرم که علاقــه زیادی به او داشــتم و هنوز هم 
هر چه را دارم مدیــون دعای خیــر آن مرحوم 
می دانم، عطای فرصــت طلایی بازی در تیم های 
بزرگ کشــور را به لقایش بخشیدم و در سن ۲۷ 
ســالگی از عرصه ي فوتبــال خداحافظی کرده و 
به مربیگری روی آوردم. چندین ســال هم مربی 
تیم هما بودم اما پــس از ورودم به حوزه صنعت، 
چند ســال از صحنه مربیگری کناره گیری کردم 
تا اینکه در ســال ۹۳ دوباره بصورت مســتقیم 

مسئولیت تیم هما را عهده دار شدم.
*حضور شما به عنوان مسئول باشگاه هما از 

چه زمانی آغاز شد؟
دو ســال پیش، وقتــی تیم هماي بیــدگل، تیم 
قدیمی من از لیگ ســال ۹۳ با نتایــج ضعیفی 
ســقوط کرد، احساس شــرمندگی زیادی برای 
همه ي فوتبالیست های این مجموعه و مسئولان 
باشگاه به وجود آمده بود. آن روزها من پیشنهاد 
تشــکیل یک تیم قوی و حرفه ای را به دوســتان 
از جملــه احســان قنــدی، مدیرعامل باشــگاه 
دادم و آن ها از من خواســتند ایــن کار را انجام 
دهم. از همان ابتدا هدفم ایجــاد هیجان فوتبال 
و بازگرداندن شــور و نشــاط از دســت رفته در 
تنها ورزشــگاه شــهر بود و می دانستم این هدف 
هزینه های زیادی خواهد داشــت. امــا من نیت 
کرده بودم هر آنچه در توان دارم برای رســیدن 
به هدفــم انجام دهم. تیم هما تقویت شــد و من 
با ســرمایه گذاری نســبتاً زیادی، جمع خوبی از 
بازیکنان درجه ي یک آران وبیدگل و کاشــان را 
دور هم جمع کردم و ســکان هدایت تیم هم به 
دست جناب حســین معینی از تحصیل کردگان 
و افراد شــاخص در مربیگری فوتبال شهرستان 

داده شد.
*ظاهــراً اســتفاده از بازیکنــان غیــر 
آران وبیدگلی در تیم ســتارگان هما مورد 

انتقادهایی هم قرار گفته بود.
درســت اســت. یکی از ایراداتی که در دو سال 
مکرر به من وارد می کردند، استفاده از بازیکنان 
غیــر آران وبیدگلی بــود. اهالی فوتبــال منطقه 
می دانند کــه عرق محلــی در فوتبال شــهر ما 
حرف اول را می زنــد. من نیز در واقــع به دنبال 
بهترین ها بــودم. در عین حال فوتبالیســت های 
نخبــه ي آران وبیــدگل بــه هیج وجــه حاضــر 
نمی شــدند تیم های محلی خود را رها کنند و به 

تیم ما بیایند. بنابراین به ناچــار از بازیکنان غیر 
آران وبیدگلی نیز برای حضور در تیم ســتارگان 
هما دعوت کردیم. همان ســال اول تیمي بسیار 
قوی و مهیــای قهرمانــی ســاخته بودیم، ولی 
ســرمربی تیم ما در اواســط بازی ها به سفر حج 
مشرف شد و ما چهار هفته بسیار حساس را بدون 
سرمربی بودیم و نتوانستیم نتایج لازم را بگیریم 
و علاوه بر آن مشکلات بسیار و سنگ اندازی های 
مکرر مانع از دســت یابی به این هدف شد. و این 
کج رفتاری هــا تا جایــی بود که مــن دیگر قصد 

تیم داری نداشتم. 
*منظورتان از مشکلات و سنگ اندازی ها 

چیست؟
نامردی هــا و بی مهری ها. وعده های مســاعدتی 
که هیچ گاه تحقــق نیافت. پول هــای کلانی که 
برای ضربه زدن به تیم ما هزینه شد و دست های 

پشت پرده ای که می خواستند مانع نتیجه گیری 
ستارگان هما شوند. با این حال خوشبختانه این 
دست خدا بود که باز هم بالاتر از همه ي دست ها 

قرار گرفت و قهرمانی را به این تیم هدیه کرد.
*به نظر شما ســال گذشته تیم هما قوی تر 

از امسال نبود؟
بله دقیقا. در سال جاری به دلیل قانونی که هیات 
فوتبال آران و بیدگل مبنــی بر منع به کار گیری 
بیش از پنج بازیکن غیر بومی در تیمها به تصویب 
رساند عملا موجب شــد تیم هما بازیکنان خوبی 
مانند کاظــم تطهیری، مرتضی فرزبــود، مجید 
کاظمیان، مهدی رحیمی، بهــروز نجفی، محمد 
حسین رئوفی و میلاد گل پیرا را از دست بدهد. از 
طرف درف دیگر به این دلیل که در لیگ امسال 
کار بستن تیم را دیرتر از سال گذشته آغاز کردیم 
بازیکنان خوب بومــی مانند حســین مالکیان، 

محســن صباغی، محســن زهــری و ابوالفضل 
احمدی با تیم هــای دیگر قرارداد بســته بودند 
و ما فقط توانســتیم چند بازیکن مانند مســعود 
اســماعیلی و همچنین محمــد طاهری که یک 
فوق ســتاره بود را جذب کنیم. در واقع امســال 
تیم ضعیفتری نسبت به ســال گذشته داشتیم و 
علاوه برآن برخــی از بازیکنان بی انضباط هم در 
تیم بودند که گاهی من را از تیم داری خســته و 
پشیمان می کردند. در عین حال بازیکنان خوش 
اخلاق و منضبطی نیز داشــتیم که عملا موجب 
تشــویق ما به ادامه کار می شــدند. در اینجا جا 

دارد از حسین بهشــتی، بازیکن بومی و با اخلاق 
ترین بازیکن تیم که در این دو سال با مردانگی و 
معرفت و بدون ایجاد هیچگونه حاشــیه حتی در 
زمانی که نیمکت نشین شد،  تقدیر و تشکر کنم. 
همچنیــن از بازیکنان غیر بومی تیم ســتارگان 
هما مانند اصغر معمار و مســعود اســماعیلی که 
از نظر فنــی و اخلاقــی نمونه بودنــد، از حمید 
احمدی کاپیتان با تعصب و دوســت داشــتنی 
تیم که نقش بســزایی در موفقیت تیم داشت، از 
جواد احمدی و میلاد گل پیــرا، بازیکنانی که از 
فرزندان شهدای عزیز میهنمان هستند و زحمات 
زیادی برای موفقیت تیم کشــیدند، از بازیکنانی 
که امســال به ما خیلی کمک کردند مانند صابر 
ستاری، عمران سرانجام، مهدی نمکیان، محمد 
حیدری، علیرضا فتاحــی، علیرضا درویش زاده، 
حســین صلاحی پور، سید علی ســیدین، مجید 

رمضانی، مهدی قندی، ابوالفضل محمد بیکیان، 
امیر و محمد طاهری، امیر دســتفروش، مرتضی 
منعمیان و ابوالفضل مالکیان، از مربیان تیم دوم 
ســتارگان هما آقایــان احمد اربابــی، ابوالفضل 
ذکاری و محسن خراطی که بازیکنان خوب تیم 
خود را در اختیار ما گذاشــتند و بــا وجود اینکه 
مجوز بازی در لیگ دسته یک را داشتند، بخاطر 
حفظ انســجام تیم هما از بازی در لیگ دســته 
یک انصراف دادند و به لیگ دســته دو رفتند، از 
جناب آقای حسین معینی، حمید صالح و هادی 
درویــش زاده که بعنــوان کربــی و کمک مربی 
در این دو ســال همراه تیم هما بودنــد، از علی 
کبوتری که در اردوهای تیم زحمت آشــپزی و 
تدارکات تیم هما را بر عهده داشــت و همچنین 
از مهندس ابوالفضل معینــی نژاد، فرماندار آران 
و بیدگل، ابــوذر فردنژاد، رئیــس اداره ورزش و 
جوانان آران و بیدگل، نصــرت اله قربانی، رئیس 

هیات فوتبال، احســان چاقیان، 
رئیــس کمیتــه داوران، کمیته 
انضباطــی و پرســنل زحمتکش 
نیروی انتظامی شهرســتان آران 

و بیدگل تشکر و قدردانی کنم. 
*پیش از شروع لیگ امسال 
شــنیده می شــد کــه تیم 
ســتارگان هما قصد حضور 
در لیگ 95 را ندارد. چگونه 

تصمیمتان عوض شد؟
در حقیقت من بــرای حضور در 
لیگ ۹۵ هیچ برنامه ای نداشــتم. 
تا اینکه یک روز آقای حاج عباس 

قندی و پسرش احســان پیش من آمدند و تقاضا 
کردند که امســال هم تیم بدهیــم. آن ها حاضر 
شدند بخشی از هزینه ها را هم متقبل شوند و این 
شد که دوباره ستارگان هما جان گرفت. در اینجا 
لازم می دانم از مســاعدت های حــاج محمدتقی 
رحمانی و پسرانش و همچنین حاج مهدی بلالی 

و پسرش و حاج علی منجمی تشکر کنم. آن زمان 
تنها ۱۸ روز بــه آغاز لیگ باقی مانــده بود. اکثر 
بازیکنان شــاخص جذب تیم های مورد نظرشان 
شــده بودند و ما همان اوایل فهمیدیم که هیئت 
فوتبال قانونی مبنی بر منع به کار گیری بیش از 
پنج بازیکن غیربومی را هم مصوب کرده است. با 
هر زحمتی که بود جمعی از بازیکنان سال قبل را 
که بچه محل های خودمان و چند کاشانی بودند، 
در کنار چند بازیکن نوش آبــادی و ابوزیدآبادی 
و نصرآبادی که بومی محســوب می شدند جمع 
کردیم و با دعــوت از حمید صالح، مربی ســال 
قبل تیم انقــلاب کار را آغاز کردیــم. اگرچه جو 
فوتبالی شــهر برای حضور ایــن تیم خاص کمی 
بهتر شــده بود، اما من با توجه به شرایط، کار را 
برای قهرمانی خیلی سخت پیش بینی می کردم و 
اتفاقاً همین هم شد. کسب چند نتیجه ي تساوی 
به خصوص در مقابل تیم شــاهین، ما را از کورس 

قهرمانی عقــب انداخــت و تقریباً 
ناامید کرد و حتی ســرمربی تیم ما 
هم از تیــم خداحافظی کرد و رفت. 
هرچند دوباره برگشت. اما وقتی در 
هفته ي ماقبل پایانــي، تیم فوتبال 
نهضت بیدگل، که من تا عمر داشته 
باشم مردانگی مسئولان و بازیکنان 
این تیم را فرامــوش نخواهم کرد، 
مقابل رقیب اصلی ما یعنی سپاهان 
پیروز شد و دوباره امید قهرمانیِ ما 
برگشــت، همه هم قســم شدیم که 

تمام تلاشمان را برای قهرمانی به کار ببندیم. 
*و احتمــالاً همین انگیــزه و عهد دوباره 
باعث جدیت دو چندان شــما در مسابقه 

پایانی شد. 
دقیقاً. بازی هفته ي پایانی مــا قطعاً یکی از به یاد 
ماندنی ترین و خاص ترین بازی های تاریخ فوتبال 
آران وبیدگل بود. حضور پرتعداد تماشاگران شور 
و هیجان خاصی را در ورزشــگاه به وجود آورده 
بود که دیدن این تماشــاگران پرشور خستگی ما 
را کم کرد. فینال به یاد ماندنی شــد. جایی که ما 
برد یک بر صفر نیمه ي اول را با تســاوی یک بر 
یک اواسط نیمه ي دوم عوض کردیم و با رسیدن 
به دقیقه ي نود، همگان قهرمانی تیم ســپاهان را 
قطعی فــرض می کردند. اما بــا پنالتی وقت های 
اضافه ای که آقای احســان چاقیان، داور مسابقه 
در کمال شجاعت و انصاف به نفع ما گرفت، ورق 
برگشــت و ما توانســتیم با گل کردن آن توسط 
محمد کاظمی، آقــای گل بازی ها، جام قهرمانی 
فوتبــال آران وبیــدگل را بالای ســر ببریم. این 
قهرمانی با این شکلی که به دست آمد، یقین ما را 
کامل تر کرد و نشــان داد که خداوند متعال هیچ 
تلاش صادقانه ای را بی ثمــر نمی گذارد. البته جا 
دارد از کار قشنگ و پهلوانانه ي کاپیتان باتعصب 
تیم مان، آقای حمید احمدی کــه برای دریافت 
جام قهرمانی بازوبند را به دست امیر دستفروش 
که در سوگ دختر نونهالش به سر می برد بست، 
قدردانــی کنم. همچنیــن در پایــان این بازی، 
بازیکنان ســپاهان مقابل تماشاگران ما ایستادند 
و مورد تشــویق آن ها قرار گرفتنــد و این صحنه 

اشک شوقمان را درآورد.
*انتقادات و حاشــیه های زیادی در مورد 
قهرمانی تیم هما در لیگ دسته یک آران و 
بیدگل مطرح شده است. در این مورد نظر 

شما چیست؟
تیم ستارگان هما در دوســال اخیر ضمن اینکه 
بهترین تیم رقابتها بــوده، بهترین عناوین را نیز 
از آن خود کرده اســت. تیم ما در مسابقات سال 
گذشــته با ۳۸ گل زده و تنها پنــج گل خورده، 
بهترین خط حمله و بهترین خط دفاع مســابقات 
را داشت، آقای گلی مسابقات در دوسال متوالی 
از آن بازیکنان هما بود و در سال گذشته عمران 
ســرانجام از تیم هما آقای گل مســابقات شد و 
امســال نیز محمد کاظمی از تیم هما آقلای گل 
مسابقات بود، تیم هما کمترین کارت زرد و قرمز 
را در بازی ها دریافت کرد، چند 
بازیکن تیم هما بــه تیم منتخب 
شهرســتان آران و بیــدگل راه 
یافتند، در این دو ســال  در ۲۰ 
مســابقه، تیم هما ۵۹ گل به ثمر 
رساند و تنها ۹ گل دریافت کرد. 
کدامیک از تیمهــای لیگ چنین 
موفقیت هایی داشته اند که حالا 
قهرمانی تیم شایســته هما را زیر 

سوال می برند؟
*با وجود دســت یافتن تیم 
ستارگان هما به این قهرمانی، 
فعالیت باشگاه ستارگان هما 
در سال های بعد را چگونه ارزیابی می کنید؟
هدف مــن از ابتدای ورودم بــه فوتبال، علاوه بر 
زنده کردن فوتبال بی رونــق آران وبیدگل، ایجاد 
یک تیم قوی در این شهرســتان بود تا بتوانیم با 
حضور آن تیم در لیگ های کشوری، ضمن ایجاد 
علاقه مندی دائمی به فوتبــال در بین جوانان و 

نوجوانان شــهر، ســکوی پرتابی برای بازیکنان 
نخبه ي این شــهر ایجاد کنم. اما با شرایط حاضر 
و عدم همراهی مســئولان، اگر قرار باشــد این 
همه دردســر برای تیم داری در سطح شهرستان 
داشــته باشــم، بعید می دانم که به حضورم در 
این عرصه ادامه دهــم. البته بایــد بگویم که در 
مســیر تیم داری قدردان چند نفر خاص هستم. 
از عباد صالحی بســیار ممنون و قدردان هستم. 
در راه دســت یابی به قهرمانی امســال حضور و 
مساعدت جدی آقایان احســان قندی به عنوان 
مدیر عامل باشگاه و دوســتانی همچون علی رضا 
قندی، هادی درویش زاده، ابوالقاســم اســلامی 
و تــدارکات تیــم، محمد درویــش زاده در کنار 
زحمات تمامی بازیکنان این تیم ســتودنی است 
و جای تشــکر و ســپاس دارد. همچنین از تمام 
بزرگان و پیشکسوتان این تیم به خصوص مهدی 
ذکاری که با حضور در تمرینــات، روحیه بخش 
تیم مــا بود و محمدحســین قندی 
که ســال ها زحمت تیم های پایه ي 
این باشگاه را به دوش کشیده است، 
کمــال قدردانی را دارم. و ســپاس 
بی پایان و ویــژه ي خــودم را نثار 
همه ي تماشــاگران و هواداران تیم 
هما می کنم که در تمــام بازی ها و 
حتی تمرین ها ما را تنها نگذاشتند 
و خیلی هــا فهمیدنــد کــه مردم 
محلــه ي ما بــا فوتبــال و تیم هما 

زندگی می کنند.
در ادامــه پــای صحبت هــای احســان قندی، 
مدیرعامل باشــگاه ســتارگان هما نشستیم که 

متن گفت وگو را می خوانید.
*جناب آقای قندی، شــما حضور دوباره ي 
تیم ســتارگان هماي بیــدگل را در لیگ 
فوتبال دســته ي یک آران و بیدگل چگونه 

توصیف و ارزیابی می کنید؟
سه سال پیش که حضور جدید تیم ستارگان هما 
در لیگ آران وبیدگل آغاز شــد، بــا وجود تلاش 
کادر فنــی، تیم نتایــج ضعیفی را در مســابقات 
گرفت. تا جایی که چهار بازی ما به دلایل مختلف 

نیمه تمــام مانــد و حتــی تیم هما به دســته ي 
پایین تر ســقوط کرد که این مســایل موجب به 
سخره گرفته شدن تیم شده بود. در آن شرایط از 
میان اهالی فوتبال محل و پیشکسوتان تیم هما، 
از جناب آقای حســین ذاکری درخواست کردیم 
وارد عمل شــود تا بتوانیم با همراهی همه، بنیان 
تیمی قدرتمنــد و موفق را بگذاریم. آقای ذاکری 
هم درخواســت ما را قبول کرد و مسئولیت تیم و 
اداره ان را برعهده گرفت و موفق شدیم با جذب 

بازیکنان جدید، تیمی قوی تشکیل دهیم.
*و از آن زمان بود که وضعیت تیم بهتر شد؟

تشــکیل دوباره ي تیم با حضور و سرمایه گذاری 
آقــای ذاکری و پدرم، شــور و شــوق خاصی به 
هواداران و دوســت داران فوتبال بخشــید. تمام 
مسئولیت ها عملًا بر عهده ي آقای ذاکری بود و با 
شور و شوق خاصی مســایل تیم را دنبال می کرد 
و این مساله موجب شــد همه در راه تقویت تیم 
بکوشند. خوشبختانه رشد مطلوبی حاصل شد و 
عملًا زمانی که تیم ها مقابل ســتارگان هما قرار 
می گرفتند بــا آمادگی کامل در میــدان حاضر 

می شدند. 
*با شرایط جدید تیم در واقع سال گذشته 

هم شانس قهرمانی داشتید.
درســت اســت. نمی خواهم در مورد ناداوری ها 
و مســایل حاشــیه ای صحبت کنم، اما در سال 
گذشــته هم شــانس قهرمانی با ما بود. اما خدا 
نخواســت و مقام دوم را به دســت آوردیم. پس 
از نایــب قهرمانی مجدداً با آقای ذاکری جلســه 
گرفتیــم و خوشــبختانه به نتیجــه ي مورد نظر 
دســت یافتیم. آنچه که برای مــا خیلی اهمیت 
داشت، مساله ي تماشاگران بود که در این زمینه 
نیز با صحبت هایــی که صورت گرفــت، حضور 
طرفداران تیم ستارگان هما بسیار مثبت و خوب 

ارزیابی شد.
*در پایان اگر صحبتی دارید بیان کنید.

وظیفه ي خود می دانم از جناب آقای صالح تشکر 
کنم. زیرا بســیار عالی تیم را هدایت کرد. آقای 
معینی نیز سال گذشته زحمات زیادی برای تیم 
ستارگان هما کشــید که شایسته ي تقدیر است. 
به ویژه باید از تماشــاگران وفادار تیم ســتارگان 
هما به خاطــر حمایت های جــدی آنان قدردانی 

کنم.
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فزون مصرف  با رشــد روزا
یــش  ا فز نــرژی بــرق، ا ا
 ، ی صنعتی منطقه حدها ا و
لگــوی مصرف  رتقــاي خطــوط تولیــد، تغییر ا ا
برای مشــترکان تجاری و خانگــی و میل به رفاه 
بیشــتر در آینــده آران وبیدگل را بــا چالش های 
بــزرگ انــرژی الکتریکــی روبه رو خواهــد کرد.  
طی ســال های اخیر، مصــرف در بخــش صنعتی 
با نــوآوری دســتگاه ها و تکنولوژی هــای جدید 
تولیــد به طور مخصــوص در بخــش صنعت فرش 
لکتریکــی را در این  نــرژی ا و نســاجی، نیاز به ا
واحدهای صنعتی به شــدت افزایش داده اســت. 
همچنیــن مصرف کننــدگان خانگی بــا تغییر در 
الگــوی مصــرف، نیاز بالاتــری را به ایــن انرژی 
احســاس می کنند. به طور حتــم پیگیری کاهش 
تعرفه ي برق، میزان مصرف را طی ســال های آتی 
به شدت افزایش خواهد داد. لذا نیاز است اقدامات 
نتقال و توزیع نیروی  زیر ساختی برای تأسیسات ا
برق در این منطقــه از هم اکنون صــورت پذیرد. 
فزایش رونــق اقتصادی و  پیش بینی می شــود با ا
خروج از رکود، بخــش صنعتی شهرســتان با نیاز 
لکتریکی روبه رو باشد  نرژی ا بیشتری برای خرید ا
که محدودیت های موجــود عامل بازدارنده ای در 

هد بود. رشد واحدهای صنعتی خوا
 راه حل برون رفت از این چالش چیست؟

، اســتفاده از  یکــی از راهکارهــای قابــل اجــرا
سلول های خورشــیدی به عنوان منابع تجدیدپذیر 
نرژی تابشی  نرژی است. این ســلول ها با تبدیل ا ا
خورشــید به برق این امکان را فراهــم می کنند تا 
بتوانیم به صورت پاک و بدون نیاز به ســوخت های 

فســیلی و منابع آبی، برق تولید کنیم.
یران از نظــر تابش خورشــیدی یکی از   کشــور ا
غنی ترین مناطق دنیاســت به طوری که در بهترین 
شــرایط می توان ۵.۲ تا ۵.۸ کیلووات ساعت طی 
یک روز در هــر متر مربع انــرژی الکتریکی از نور 
ین رقم در بدترین حالت  خورشــید جذب نمود. ا
لــی ۳.۸ کیلووات بــر متر مربــع بر روز  به ۲.۸ ا
مي رسد. با توجه به تعداد روزهای آفتابی سال در 
آران وبیدگل و طبــق اطلاعاتی که در مردادماه از 
نرژی  سایت ناسا به دست آمد، متوسط استحصال ا
الکتریکی از تابش خورشید در آران وبیدگل ۵.۰۱ 
کیلووات ســاعت بر مترمربع بر روز در تمام سال 
ین منطقه  ین آمار بیانگر پتانســیل بالای ا است. ا
برای احداث نیرو گاه های خورشــیدی اســت. با 
مکان تعریف  لحاظ شــرایط خرید تضمینی برق، ا

دقیق بازه ي بازگشــت ســرمایه محیا می گردد و 
ند ما را به سرمایه گذاری در این  این مسأله می توا
بخش بیــش از پیش مایل نماید. الــزام وزارتخانه  
هــا، موسســات دولتــی و نهادها و شــرکت های 
دولتی نســبت به تأمین ۲۰ درصد بــرق مصرفی 
ســاختمان های خــود از انرژی هــای تجدیدپذیر 
از ســوی هیئت وزیران، ضرورت توجه بیشــتر به 
این مســأله را تایید می نماید. بنابراین می توان با 
نگاهــی جدید برای ســرمایه گذاری در این بخش 
رِ آن، گام های  علاوه بر بهره مندی از درآمــد پایدا
عملیاتی را برای اجراي اقتصاد مقاوتی برداشــت. 
ما به نظر می رســد باز هم می تــوان نیروگاه های  ا

قتصادی تر احداث نمود. خورشیدی را ا
 اســتفاده از فضاهــای مــرده و بي اســتفاده اي 
، ســوله های صنعتی  همچون سقف ســاختمان ها
ر  شــیدی کــه حتــی د ی خور کینگ هــا ر و پا
آینده به عنوان جایــگاه شــارژ خودروهای برقی 
نــد گزینه های  و هیبریــدی خواهند بــود می توا
ز  مناســبی بــرای بهره گیــریِ هرچــه بیشــتر ا
طرح های خوشــیدی باشــند. بحث نیروگاه های 
خورشیدی در مقیاس کوچک هم اکنون در جوامع 
علمی در حال مطالعه و پیگیری مســتمر اســت و 
طرح هایــی همچــون خانه های هوشــمند و حتی 
شهرهای هوشــمند زمینه های زیادی را برای این 

ز نموده است.  مقوله با
اما مهم تریــن نکته ای که در ایــن بخش می توان 
بــه آن اشــاره کــرد، اســتفاده های چندمنظوره 
ر خصــوص  گتــر د ر ی بز ری ها یه گذا ما ز ســر ا
نیروگاه های خورشیدی است. به طور حتم احداث 
نیروگاه هــای خورشــیدی در مقیــاس بزرگتــر 
می توانــد جاذبه هایــی را بــرای این شهرســتان 
پدیدار ســازد. به عنوان مثال با تکیــه بر ظرفیت 
کویری شهرســتان، کمپ های گردشــگری ســبز 
و فاقد ســوخت فســیلی در مجاورت ســایت های 
خورشیدی می تواند ســبد کاملی از جاذبه را برای 
گردشــگران و طبیعت گــردان داخلــی و خارجی 
مهیا ســازد و زمینه های معرفی شهرستان را بیش 
از پیش گســترش دهد. امید اســت با تلاش تمام 
نه به این  اقشــار جامعه و نگاهی جدید و هوشمندا
نیم گام هایی را در راســتای رشــد و  مســأله بتوا

ریم. ین منطقه بردا رتقای ا ا

همای سعادت بر بامِ ستارگان هما

 نیروگاه خورشیدی؛ کلیدی برای قفل
انرژی الکتریکی در آران و بیدگل
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